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PROTOKÓŁ  Nr LII/2022 
 

z obrad  LII sesji  Rady Gminy  Daszyna w dniu  28 marca 2022 r. 
 

Punkt 1 porządku obrad: otwarcie sesji, stwierdzenie kworum 
     Przewodnicząca Rady –Renata Krokos  otworzyła obrady  LII sesji Rady Gminy Daszyna. Powitała 
radnych, sołtysów, Wójta Gminy Zbigniewa Wojtera. Stwierdziła kworum-obecnych 15 radnych.  
Wylosowano numer  5 z listy radnych-Tadeusz Dymny, od którego będą się rozpoczynały 
głosowania w trakcie obrad sesji. 
Przewodnicząca zaproponowała do odczytywania imiennego wykazu radnych w głosowaniach, 
radnego  Tadeusza Dymnego. Nie zgłoszono sprzeciwu. 
 
Punkt 2 porządku obrad: przyjęcie porządku obrad 
Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad. 
 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o poszerzenie porządku obrad o punkt „Podjęcie uchwały w sprawie 
niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy 
Daszyna na 2023 rok. Podejmując uchwałę o wyodrębnieniu funduszu sołeckiego w 2022 roku 
gmina liczyła na otrzymanie zwrot w wysokości 30 % poniesionych wydatków w ramach funduszu. 
Z uzyskanych obecnie informacji wynika, że może być to dofinansowanie  do 11%. Fundusz sołecki 
jest bardzo kosztowny dla budżetu gminy. Te  środki mogłyby zasilić budżet gminy w ramach, 
którego tak jak dotychczas realizowano  wydatki na rzecz społeczności poszczególnych sołectw. 
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Wójta o  poszerzenie porządku obrad o punkt 
„Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących 
fundusz sołecki w budżecie gminy Daszyna na 2023 rok. 
Wynik głosowania:  
Za                    10 głosów 
przeciw            5 głosów 
wstrzymujące  0 głosów  
Wniosek został przyjęty bezwzględną większością głosów. 
 
Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 

2022-2036. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Daszyna na 2022 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Daszyna w 2022 roku. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady 
prowadzenia takiego handlu w wyznaczonym miejscu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu  lokalu użytkowego z 
dotychczasowym najemcą. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część 
działki gminnej nr 103 położonej w obrębie geodezyjnym Walew, gm. Daszyna z 
dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na działkę 
gminną nr 43 położoną w obrębie geodezyjnym Daszyna, gm. Daszyna z dotychczasowym 
dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2022. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie naprawy programów ochrony 
powietrza. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie naprawy programów ochrony 
powietrza. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji za pośrednictwem Wojewody Łódzkiego o zniesienie urzędowej nazwy 
miejscowości Karkoszki-Parcele. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji za pośrednictwem Wojewody Łódzkiego w przedmiocie zmiany rodzaju 
miejscowości Walewek ustalonej jako część wsi Walew na Walewek rodzaj miejscowości wieś. 

15. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 rok oraz potrzeby na rok 
2022 związane z realizacja wyżej wymienionych zadań. 

16. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
17. Sprawy różne. 
18. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Nr L/2022 z dnia 4 marca 2022 r. i Nr LI/2022 z dnia 7 marca 

2022 r.  
19. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących 

fundusz sołecki w budżecie gminy Daszyna na 2023 rok. 
20. Zakończenie obrad. 
 
Porządek obrad po zmianach przyjęto bezwzględną większością głosów przy: 
 15 „za” i 1 „wstrzymującym”.  
 
Punkt 3  porządku obrad: uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Daszyna na lata 2022-2030 
 
Przewodnicząca zwróciła się do Wójta o  omówienie proponowanych zmian do Wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Daszyna. 

Wójt Gminy :  

-Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, w przedstawionym do uchwały objaśnieniu  kwoty biorą się z 

poszczególnych działów, a więc jeżeli chodzi o dochody  

na 2022 rok ulegają zwiększeniu o ogólną kwotę 134 724,74 zł z tego dochody bieżące o kwotę 

135 086,00 zł i jednocześnie jest zmniejszenie w dochodach majątkowych o kwotę 361,24 zł. Jeżeli 

chodzi o kwestie związane z WPF, jakby ze zmianami taką determinentną jest kwestia  już 

wcześniej podjętej uchwały dotyczącej poręczenia dla naszej spółki komunalnej, jakby 

prefinansowania dotyczącego budowy sieci kanalizacyjnej w Daszynie.  

Ta kwestia już była procedowana na sesji w październiku 2021 roku. Natomiast musi być to 

zapisane literalnie w WPF jak również w budżecie. Tak jak wtedy żeśmy podejmowali, to jest 

aktualne w chwili obecnej. Nasza spółka komunalna otrzymała dofinansowanie na budowę sieci 

kanalizacyjnej w Daszynie, która jest w trakcie  realizacji. Nadszedł moment płatność za 

poszczególne etapy. Natomiast dotacja będzie przyznana po zakończeniu całej inwestycji, bo to 

jest w ramach PROWu, w związku z tym musi być zapłacona całość i wtedy następuje refundacja. 
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Kwota poręczenia to 361 200,06 zł. Jest ona rozpisywana całościowo, jeżeli chodzi o budżet. Drugą 

z ważnych zmian jest kwestia wyjęcia z WPF jak również z budżetu wydatków na budowę 

elektrociepłowni, ponieważ na chwilę obecną jesteśmy w postępowaniach sądowych, jeżeli chodzi 

o wykonawcę i czekamy na rozstrzygnięcia sądowe. Pierwsze terminy rozpraw już się odbyły, ale 

musimy mieć potwierdzenie, a na chwilę obecną bez rozstrzygnięcia sądowego tego potwierdzenia 

nie mamy. W związku z tym zdejmujemy z budżetu całą tę kwotę, tj. 30 706 497,77 zł. Inwestycja 

ta jest pod znakiem zapytania i zależy od tego, jak uda nam się przeprocedować kwestie  

przed sądem. Wierzymy, że kwestia zarówno zaliczki, która została wypłacona jak również kary 

umownej, również ubezpieczenia zostanie rozstrzygnięte na naszą korzyść. Wówczas  

będziemy decydowali, czy realizujemy to zadanie. Jeżeli chodzi o WPF również są zmienione 

następne lata- rok 2024, gdzie zmniejszamy wydatki o kwotę 600 000 zł na  poręczeniem,  wydatki 

związane z elektrociepłownią, jak również kwestia korekty, jeżeli chodzi  

o obsługę długu w związku ze zmianą stóp procentowych. Czas pandemii, a teraz wojna w Ukrainie 

powoduje, że rynki finansowe reagują dość dynamicznie wzrostem oprocentowania i cen . 

Codziennie wszyscy jesteśmy zaskakiwani nowymi wartościami chodzi o ceny paliw,  

czy też innych nośników energetycznych. W latach 2025 - 2027 występują zmniejszenia i 

zwiększenia z tytułu poręczenia dla PGK Daszyna, elektrociepłowni i obsługi. Prawdopodobnie  w 

2027 roku poręczenie dla Spółki nie powinno występować, ale w założeniach musimy to mieć. W 

następnych latach  2028- 2036  zmniejszane są dochody budżetowe o kwotę  5 065 943 zł z 

inwestycji budowy  elektrociepłowni. Tyle jeżeli chodzi o proponowane zmiany. Proszę o 

ewentualne pytania. 

 

Radny M.Chwiałkowski  

- Panie wójcie, do kiedy spółka planuje zakończyć budowę tej kanalizacji? 

 

Z-ca Wójt Gminy : 

- Planowany termin  zakończenie inwestycja to 30 czerwca br. 

 

Radny M.Chwiałkowski: 

-To, dlaczego taki długi okres jest zabezpieczenia i poręczenia dla spółki? 

 

Wójt Gminy : 

- Dla potrzeb zabezpieczenia poręczenia, musimy przyjąć całą kwotę bez dotacji, która  

zostanie zwolniona w momencie, kiedy wpłynie na konto spółki refundacja  

z tytułu dotacji, to automatycznie zwalnia się poręczenie. Natomiast do momentu wpływu dotacji, 

poręczenie musimy utrzymać. To nie jest kredyt, tylko poręczenie, ale to jest taka forma 

zabezpieczenia. Przy PROW-ie zawsze tak robiliśmy, że  najpierw całościowo było prefinansowanie 

w formie kredytu pomostowego i później po  wpłynięciu dotacji następowało zwolnienie środków i 

całego tego mechanizmu finansowego. Jest to poręczenie na okres dłuższy od 5 do 8 lat.  

Refundacja odbywa się zwykle po roku. Zakończenie prac planowane jest  do końca czerwca tego 

roku, a  płatności w lipcu, w związku z tym kwestia końca roku, może początek pierwszy kwartał, 

drugi kwartał przyszłego roku powinno być to rozliczone. Jednak wiele urzędów nadal pracuje 

zdalnie i może się to wydłużyć.  
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Są to pieniądze unijne, każdy musi tam swoją pieczątkę postawić, w związku z tym my musimy 

zabezpieczyć ze swej strony. Poręczenie dla PGK Daszyna Rada już przegłosowała  w październiku 

zeszłego roku. Wymogi są takie, że zapisy powinny się pojawić w WPF bieżącym i dlatego jest to 

procedowane. 

 

Przewodnicząca Rady : 

-Panie wójcie proszę o szersze omówienie kwestii dotyczących zwiększenia wydatków na nowe 

inwestycje w roku 2024 o kwotę 1 081 388,88 zł  i w roku 2025 o  kwotę 1 026 488,19 zł.  

 Jakie inwestycje są planowane w tych latach. 

 

Wójt Gminy: 

- Dopytam Panią Skarbnik, ale  myślę, że nie chodzi o przydzielenie do konkretnej nowej inwestycji, 

tylko o całokształt budżetu. W budżecie planuje się pewne kwoty na inwestycje, w związku z tym 

myślę, że zostały przełożone wydatki związane z budową elektrociepłowni jako środki własne i te 

środki własne zostały przeniesione na wydatki na nowe inwestycje, które jeszcze w tym momencie 

są nie przewidziane w sensie, konkretnego zadania, natomiast to są wolne środki, które będą  

zadysponowane na nowe inwestycje. Pani Skarbnik jeszcze to potwierdzi, żebyśmy tutaj nie 

popełnili błędu. 

 

Przewodnicząca Rady:  

-Kolejne pytanie związane z obsługą długu, ta obsługa długu jest widoczna w budżecie, ale myślę, 

że to ma istotne znaczenie też do WPF. W obsłudze długu publicznego, widać zwiększenie 

wydatków  o 270 900 zł.  Elektrociepłownia jako zadanie inwestycyjne  wypada z budżetu, czyli 

ponad 30 000 000 zł, tymczasem obsługa długu się zwiększa. Dlaczego? 

 

Wójt Gminy: 

- W ramach uzupełnienia mojej wcześniejszej wypowiedzi, Pan Cywiński  potwierdził, że to są  

środki własne, które były planowane na uzupełnienie wkładu do budowy elektrociepłowni  

i zostają zwolnione środki własne, które były planowane na tę inwestycje pozostają  w budżecie      

i nie są przypisane, jeżeli chodzi o nowe inwestycje. Pozostają jako środki wolne, które są do 

zagospodarowania na nowe inwestycje, które w danym roku będziemy chcieli zrealizować.  

Natomiast, jeżeli chodzi o pytanie  przewodniczącej o skorygowanie wartości obsługi długu, to jest 

wynik,  obsługi długu, który już mamy, czyli te pieniądze, które  pożyczyliśmy, jeżeli chodzi o 

kwestię zadłużenia. Gmina co roku płaci odsetki i teraz te odsetki są korygowane o wartości, które 

wynikają z redyskonta między bankowego, bo wszystkie pieniądze, które mamy pożyczone,  

opierają  się o zmienną stopę. Stała stopa jest przyjęta, natomiast zmienna stopa wynika z tej 

kwoty bazowej, którą ogłasza Prezes Narodowego Banku Polskiego. Jak wiemy, jest ona  

podnoszona, o jakąś tam kwotę bazową, w związku z tym wartość naszej obsługi długu poprzez to 

wzrasta.  Koszty obsługi długu  będzie uzależnione od wzrostu oprocentowania. Stopy wartości 

obsługi długu i tak odbiegają od wartości rzeczywistych kosztów inwestycji. Koszty jakiejkolwiek 

inwestycji, którą teraz planujemy, są rzędu nawet 50 do 100% wartości poprzedniej wartości 

kosztorysowej.  Natomiast my ten dług, który mamy, to jest oprocentowany na  2 - 3% w 

zależności od banku . 
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Nie ma to takiego odniesienie jak do wartości rynkowej, gdzie ceny na rynku szaleją. Wartość 

obsługi wzrasta i dla zabezpieczenia na przyszłe lata, czyli 2024 - 2025 planujemy zwiększenie 

kwoty na obsługę  zadłużenia. 

 

Przewodnicząca Rady:  

- Na poprzedniej sesji podejmowaliśmy uchwałę o zwiększeniu środków na koszty związane z 

energią elektryczną o 600 000 zł, a w tej chwili mamy propozycję  zmniejszenie  

o 190 000 zł, co się takiego zmieniło w przeciągu miesiąca. 

 

Wójt Gminy : 

- Jeżeli chodzi o kwestie związane z kosztami energii, to miesiąc temu przy podejmowaniu zmian 

brano wartości zwyżki cen i okres zimy, ogrzewania, utrzymania dostaw energii elektrycznej czy 

zakupu gazu.  W  tym momencie wiemy, że np. na zewnątrz temperatura jest na tyle dodatnia i 

koszty będą mniejsze. Nie jesteśmy w stanie przewidzieć wartości rzeczywistych, które jakby 

można powiedzieć przeznaczymy na koszty zakupu energii.  

Tą wartość przyjęliśmy w tamtym czasie na określonym poziomie, ale nie jest to wartość stała do 

końca roku i na pewno będzie korygowana.  

 

Przewodnicząca Rady: 

- Kolejne moje pytanie jest związane ze wzrostem o 100% wynagrodzenia osobowego 

pracowników  z działu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego. Było zaplanowane 

21 690 zł  i zwiększenie jest o 21 690 zł. Czym jest to spowodowane? 

 

Wójt Gminy: 

- Zgodnie z zaleceniami musimy prowadzić oddzielną księgowość  dla biblioteki w związku      z tym 

dochodzą koszty księgowej. Dotychczas były tylko koszty wynagrodzenia Pani Henia       i Pani 

Bożenki. Na jednej z najbliższych sesji będzie przedstawiona kwestia wprowadzenia  

do budżetu inwestycji związanej z przebudową GOK-u, jak również modernizacją i przebudową 

obiektu po starej gminie w Mazewie. Dostaliśmy pieniądze w ramach RPO na remont i 

przebudowę obiektu po starej gminie  w Mazewie oraz  dofinansowanie w ramach Nowego Ładu 

na tą przebudowę budynku po GOK-u w Daszynie. Zadanie będzie wymagało pewnej obsługi          

w zakresie rozliczenia . 

  

Radny M.Chwiałkowski : 

- Panie wójcie, na poprzedniej komisji lub sesji zadawałem Panu pytanie, jaka jest korzyść 

z naszej fotowoltaiki znajdującej się na budynkach gminnych. Ile ta fotowoltaika wyprodukowała 

energii, jak to się ma do stosunku kosztów wyprodukowanych, a zapłaconych.  

 

Wójt Gminy: 

- W trakcie sesji Pan Mateusz podliczy i przygotuje te dane. 

Zakończono dyskusję . 

 

Przewodnicząca ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach . 
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Wznowiono obrady sesji. Obecnych 15 radnych. 

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/252/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Daszyna na lata 2022-2036 i poddała pod głosowanie. 

Wynik głosowania: 

za                      15 

przeciw              0 

wstrzymujące   0  

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 4  porządku obrad:  uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Daszyna na 2022 rok. 
                                                                      

Nie zgłoszono pytań do zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr LII/253/2022 w sprawie przyjęcia zmian do budżetu gminy 

Daszyna na 2022 rok i poddała pod głosowanie. Wynik głosowania: 

za                             15 

przeciw                     0 

wstrzymujące          0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 
Punkt 5  porządku obrad : uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Daszyna w 2022 roku. 
                                                                     

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/254/2022  w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Daszyna w 

2022 roku i poddała pod głosowanie. Wynik głosowania: 

za                                 15 
przeciw                         0 
wstrzymujące              0 
Uchwałę przyjęto jednogłośnie . 

 

Punkt 6  porządku obrad: uchwała w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w 
piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego 
zasady prowadzenia takiego handlu w wyznaczonym miejscu. 
 

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/255/2022 w sprawie wyznaczenia miejsca do 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia 
regulaminu określającego zasady prowadzenia takiego handlu w wyznaczonym miejscu. 
Nie zgłoszono pytań. 

Wynik głosowania : 

za                      15 

przeciw               0 

wstrzymujące    0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
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Punkt 7  porządku obrad : uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu  
lokalu użytkowego z dotychczasowym najemcą. 
                                                                             

Przewodnicząca zapytała w jakich terminach uregulował zaległości dotychczasowy dzierżawca? 

 

Wójt odpowiedział, że zaległości zostały uregulowane jednorazowo. Dotychczasowy najemca 

dokonał w wynajmowanym lokalu pewnych remontów. Borykał się chwilowo z trudnościami, ale 

uregulował wszystkie należności w związku z tym należy dać mu kolejna szansę. Umowa będzie 

sporządzona na okres nie dłuższy niż 1 rok. 

 

Radny M.Chwiałkowski zgłosił wniosek o zamianę zapisu w paragrafie 2  uchwały z  „na okres do 3 

lat” po zmianie  „na okres do 1 roku”. 

 

Radny D.Kowalczyk stwierdził, że jakie znaczenie ma to, że najemca poniósł koszty remontu, 

przecież to nie mieszkanie, tylko biuro. 

 

Przewodnicząca przypomniała, że już w ubiegłym roku Rad dała szansę najemcy, ale jak widać 

zaległości nadal powstawały. Najemca nie płaci cały rok, a jak przychodzi czas ponowienia umowy 

najmu nagle wpłaca cała zaległości. Inni płatnicy po dwóch tygodniach opóźnienia otrzymują 

upomnienia. Takie  traktowanie jest nie uczciwe wobec innych płatników. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że najemca zapłacił zaległość wraz z odsetkami. Wcześniej wysyłane były 

upomnienia. Osoba ta nie jest traktowana inaczej niż pozostali najemcy.      

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w tym roku Komisja Rewizyjna nie analizowała dokumentacji 

w tym zakresie, ale w poprzednich latach z dokumentacji wynikało, że nie wysyłano upomnień 

tylko informacje mailowe przypominające o wpłacie zaległości . 

 

Radny T.Dymny stwierdził, że najemca prowadzi działalność, która przechodzi kryzys w branży 

transportowej. Należności zostały uregulowane w związku z tym nie ma podstaw odmowy 

przedłużenia umowy na okres nie dłuższy niż 1 rok.   

Zakończono dyskusję. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że zgodnie z wola Rady paragraf 2 uchwały otrzymuje brzmienie  

„§2. Umowa najmu lokalu użytkowego może być zawarta na okres do 1 roku”. 

Następnie odczytała uchwałę Nr LII/256/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

najmu lokalu użytkowego z dotychczasowym najemcą i poddała pod głosowanie.. 

Wynik głosowania: 

za                       13 

przeciw               1 

wstrzymujące    1 

Uchwałę przyjęto większością głosów. 
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Punkt 8  porządku obrad : uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część działki gminnej nr 103 położonej w obrębie geodezyjnym Walew, gm. 
Daszyna z dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 
                         

Przewodnicząca odczytała uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część działki gminnej nr 103 położonej w obrębie geodezyjnym Walew, gm. Daszyna z 
dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 
Nie zgłoszono pytań do uchwały.  

Wynik głosowania: 

za                                 5 

przeciw                       8 

wstrzymujące            2 

Uchwała została odrzucona.  

 
Punkt 9  porządku obrad: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na działkę gminną nr 43 położoną w obrębie geodezyjnym Daszyna, gm. Daszyna z 
dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 
                       

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/257/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy na działkę gminną nr 43 położoną w obrębie geodezyjnym Daszyna, gm. 
Daszyna z dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 
Nie zgłoszono pytań do uchwały.  

Wynik głosowania: 

za                               14 

przeciw                       0 

wstrzymujące            1 

Uchwałę przyjęto  większością głosów.  

 

Punkt 10  porządku obrad:  uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2022. 
    

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/258/2022 w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2022.                   

Nie zgłoszono pytań do treści uchwały. 

Wynik głosowania nad uchwałą: 

za                           14 

przeciw                   1 

wstrzymujące        0 

Uchwałę przyjęto większością głosów. 

 

Punkt 11  porządku obrad: uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie naprawy 
programów ochrony powietrza. 
   

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/259/2022 w sprawie  rozpatrzenia petycji w sprawie 
naprawy programów ochrony powietrza. 
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W załączeniu do uchwały radni otrzymali opinię Komisji Skarg Wniosków i Petycji do petycji 
złożonej przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie  Kominków i Piecy. 
Nie zgłoszono pytań do uchwały. 
Wynik głosowania nad uchwałą: 
za                         13 
przeciw                 0 
wstrzymujące      1   
Uchwałę przyjęto większością głosów. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych (nieobecny radny 
J.Kiński). 
 
Punkt 12  porządku obrad: uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie naprawy 

programów ochrony powietrza.   

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/260/2022 w sprawie  rozpatrzenia petycji w sprawie 
naprawy programów ochrony powietrza. 
W załączeniu do uchwały radni otrzymali opinię Komisji Skarg Wniosków i Petycji do petycji 
złożonej przez Cech Zdunów Polskich. 
Nie zgłoszono pytań do uchwały. 
Wynik głosowania nad uchwałą: 
za                         13 
przeciw                 0 
wstrzymujące      1   
Uchwałę przyjęto większością głosów. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych (nieobecny radny 
J.Kiński). 
  
 Punkt 13  porządku obrad : uchwała w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Łódzkiego o zniesienie urzędowej 
nazwy miejscowości Karkoszki-Parcele. 
 

Wójt wyjaśnił, że uchwała porządkuje kwestie nazewnictwa miejscowości. Przeprowadzono 

konsultacje z mieszkańcami miejscowości  Karkoszki. Konsultacje przebiegły pozytywnie. Uchwała 

musi być podjęta do końca marca i przesłana do Urzędu Wojewódzkiego celem dalszego 

procedowania. 

Zakończono dyskusję. 

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/261/2022 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Łódzkiego o zniesienie 
urzędowej nazwy miejscowości Karkoszki-Parcele i poddała pod głosowanie. 
Wyniki głosowania: 
za                           13 
przeciw                   0 
wstrzymujące        1 
Uchwałę przyjęto większością głosów. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych (nieobecny radny 
J.Kiński). 
 
 
Punkt 14  porządku obrad : w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Łódzkiego w przedmiocie zmiany 
rodzaju miejscowości Walewek ustalonej jako część wsi Walew na Walewek rodzaj miejscowości 
wieś. 
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Wójt powiedział, że jest to analogiczna sytuacja, jak w punkcie poprzednim dotycząca 
uporządkowania kwestii nazewnictwa miejscowości, ale w tym przypadku chodzi  
o miejscowość Walewek. 
Nie zgłoszono pytań. 
Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/261/2022  w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Łódzkiego w 
przedmiocie zmiany rodzaju miejscowości Walewek ustalonej jako część wsi Walew na Walewek 
rodzaj miejscowości wieś i poddała pod głosowanie.  
Wynik głosowania : 
za                               14 
przeciw                       0 
wstrzymujące            1 
Uchwałę przyjęto większością głosów. W głosowaniu uczestniczyli wszyscy radni . 
 
Punkt 14  porządku obrad: Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 
rok oraz potrzeby na rok 2022 związane z realizacja wyżej wymienionych zadań. 
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.  
  
Radni otrzymali sprawozdanie z materiałami na sesję 
Nie zgłoszono pytań . 
 
Punkt 15  porządku obrad: Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
 
Wójt przedstawił sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy, które stanowi załącznik do 
protokołu oraz przedstawił następujące informacje: 

-  Wszyscy, którzy korzystają z gazociągu z dostaw za pośrednictwem PGK Daszyna,   
w przyszłości będą zobligowani do tego, żeby jakby kontynuować dostawy. I tutaj jesteśmy  
w porozumieniu jakby z PGNiG, który ma nas wesprzeć, ponieważ chodzi o to, żebyśmy  
mieli zagwarantowane ceny dla odbiorców na poziomie tym, który UOKiK gwarantuje, jest to 54% 

wzrostu do roku poprzedniego. Ważne, żebyśmy to dopilnowali. Prawdopodobnie PGNiG jest tutaj 

jakby gwarantem takiego rozwiązania. Prowadzimy konsultacje i wszystkich 

naszych odbiorców, którzy korzystają z dostaw za pośrednictwem naszego gazociągu, 

będziemy prosili o to, żebyśmy wspólnie ten temat przedyskutowali. Myślę, że wszyscy, którzy 

korzystają z gazu do ogrzewania, są z tego zadowoleni, ponieważ stawki, które są w tej chwili 

obowiązujące są korzystne i chcielibyśmy,  żeby to utrzymać na dalszy okres.  

Bez wsparcia PGNiG jako państwowego dostawcy, tego nie będziemy w stanie zrobić. 

Przypominam, że wszyscy jesteśmy zobowiązani do złożenie do 30 czerwca deklaracji do 

Centralnej Ewidencji Emisji Budynków. Za niedopełnienie tego obowiązku są przewidziane 

kary i grzywny, których nie chcielibyśmy stosować. 

Skarb Państwa jest zainteresowany zakupem zarówno lasów jak i gruntów przeznaczonych do 

zalesienia, które są przyległe do ich działek. Co do cen jaką oferują, nie mamy wiedzy, bo to są 

indywidualne kwestie. 

Zgodnie z poleceniem wojewody, zorganizowaliśmy zakwaterowanie, wyżywienie dla osób z 

terytorium Ukrainy objętej konfliktem zbrojnym, które od 24 lutego br.  znalazły się na terytorium 

Rzeczypospolitej Polskiej. W tej chwili mamy 130 osób i zgłoszenia na kolejne osoby.  
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Uchodźcy ulokowani są w  pięciu obiektach na terenie gminy: laboratorium w Daszynie, świetlica   

w Opiesinie, świetlica w Jackowie, świetlicę w Sławoszewie i budynek przygotowywany do potrzeb 

DPS w Drzykozach. Wojewoda Łódzki zawarł z Gminą  porozumienie na dofinansowanie  potrzeby 

utrzymania  i zabezpieczenia dla tych osób w kwocie 70 zł dobowo na osobę. Myślę, że tych 

pieniążków powinno wystarczyć, żebyśmy zabezpieczyli im godny pobyt. Obecnie korzystamy ze 

wsparcia zarówno Zakładu Animex, jak również SNSFOODS, jeżeli chodzi o żywność, ale również 

ofiarność mieszkańców jest duża. Na tę chwilę wystarcza na zabezpieczenie dla nich bieżących 

potrzeby. Dzieci z Ukrainy w najbliższym czasie pójdą do naszych szkół. Dyrektorzy już 

przeprowadzili  rekrutację. Odbywa się to poprzez włączenie do klas odpowiednich wiekowo. 

Kwestie związane z barierami językowymi są kluczowym problemem dla takiego płynnego wejścia, 

ale  dzieci mają dużą możliwość chłonięcia.  

Wójt kontynuował odczytanie sprawozdania.  

Zakończono punkt . 

 

Punkt 15  porządku obrad: Sprawy różne 

 

Radny St. Kamiński: 

- Ja mam pytanie do wójta, zgłaszałem, nie wiem miesiąc temu, w sprawie tej drogi, wójt 

powiedział, że przekaże. Zgłaszałem do zastępcy wójta. Też powiedział, że zrobi się.  

No teraz się jeździ po najgorszych dziurach. Tą drogę trzeba robić trzy razy w roku, to są duże 

koszty. Czy nie lepiej by było założyć tam dywanik i żeby było raz na zawsze zrobione? Teraz drugie 

mam pytanie, kiedy dostanę odpowiedź od Pana wójta, co złożyłem na piśmie, prosiłem o 

odpowiedź na piśmie, nie dostałem do dzisiejszego dnia, a złożyłem pod koniec stycznia. 

Radna B.Malarska: 

-Panie wójcie, od kiedy będą poprawiane nawierzchnie dróg gminnych, ponieważ w Nowej 

Żelaznej koło kapliczki, tam gdzie nawraca autobus szkolny  usuwa się pobocze  i jest to bardzo 

niebezpieczne dla dzieci jak i dla autobusu  

 

Radny J.Kiński: 

-Panie Wójcie, była w Mazewie na budynku kwiaciarni skrzynka pocztowa, która została zdjęta, bo 

zamknięto kwiaciarnię. Teraz mieszkańcy mają problem z wysyłaniem korespondencji. Może gmina 

wystąpi z pismem do Poczty Polskiej o umieszczenie skrzynki pocztowej w innym miejscu.  

Druga sprawa dotyczy wykopania odcinka  rowu przydrożnego  w Nowym Mazewie, który jest 

zamulony i spłycony. Przy opadach woda przelewa się przez drogę i niszczy nawierzchnię drogi . 

 

Radna A.Łuczak: 

-Jeżeli chodzi o pobocza to w Starej Żelaznej koło W.Sikorskiego jest w bardzo niebezpieczna 

wyrwa. Również w asfalcie są duże ubytki. Druga sprawa to jeżeli radni gdziekolwiek jadą z 

pomocą, to nie mamy naprawdę ochoty słuchać komentarzy, że ktoś jedzie oglądać kąty. 

Naprawdę my jedziemy tam z odruchu serca, a ktoś takie ploty roznosi. Nie zajmujcie się takimi 

plotami, tylko działaniem i pomocą,  bo to jest teraz najważniejsze. Albo, że jakieś uchwały nie 

chcemy przegłosować, która ma pomóc i dać pieniądze dla  Urzędu Gminy. Jest to przykre, jak 

ciągle takich uwag się słucha. 
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Radny D. Kowalczyk. 

- Panie Wójcie z tego, co zrozumiem, została podpisana umowa z Zakładem Usług Komunalnych w 

Krośniewicach na odbiór odpadów. Czy stawka na tę chwilę za śmieci zostaje po staremu czy 

będzie zmieniane? Drugi temat to kominy na blokach. Na pierwszym bloku kominy zostały 

ogarnięte, czy będą kontynuowane pozostałe dwa bloki. 

Trzecie pytanie dotyczy budowy garażu dla nowego wozu strażackiego zakupionego dla OSP 

Daszyna. Prace budowlane wstrzymano. Jest koniec marca, pogoda sprzyja, a nic się w tym 

temacie nie dzieje. Czy są jakieś ku temu przyczyny techniczne, czy papierkowe?,  

 

Radny Cz. Bartczak: 

- Zgłaszam do naprawy odcinek drogi dojazdowej w Drzykozach od drogi powiatowej do Pani 

Borchon. 

Jeśli chodzi o wypowiedź radnej Łuczak, to co do wizyty radnych w Drzykozach nikt takich 

informacji nie rozpowiadał. Jeżeli chodzi o dowożenie do lekarza przebywających uchodźców to 

przeważnie zajmuje się tym Pan Stąporek, a koordynatorem jest Karolina Pietrzykowska, która 

dyżuruje od 17 do 19 i w każdej chwili można się do niej zgłosić i nie będzie żadnych niedomówień. 

Każda pomoc ze strony radnych jest mile widziana. 

 

Radna M.Słomczyńska : 

-Mam pytanie odnośnie napraw dróg pod blokami w Korytach. Teraz mamy akurat taki moment, 

że jest sucho. Na ten cel miała być  część pieniędzy przeznaczonych z funduszu sołeckiego i część 

pieniędzy z poprzedniego roku w kwocie 30 000. Było przegłosowane w budżecie i nie zostało 

wykorzystane na naprawę w 2021 roku. Kiedy będą naprawione drogi i jakim materiałem? 

 

Przewodnicząca Rady:  

-Bardzo bym prosiła o naprawę drogi w Opiesinie w kierunku Sobótki Kolonia, gdzie jeździ autobus 

szkolny, droga praktycznie się rozsypała. Oczywiście, inne drogi, czyli drogi szutrowe będą 

poprawiono w ramach pieniędzy z funduszu sołeckiego. Chciała bym się dowiedzieć, kiedy ruszy 

realizacja funduszu sołeckiego. Prosiłabym o wylanie dziur, które powstały po zimie na innych 

drogach, praktycznie każda droga gminna tego wymaga. 

Następny temat myślę, że bardzo ważny to wystosowanie pisma do Zarządu Dróg Powiatowych w 

Łęczycy o naprawienie na drodze Łubno-Nowy Mazew. Cały tamten rok były tablice z 

ograniczaniem prędkości do 30, zamiast dokonać naprawy tych miejsc. Mieliśmy na sesji wizytę 

dyrektora rejonu dróg, który mówił, że będą uszkodzenia naprawione. Okazało się, że minęła zima, 

zaczyna się wiosna i co się okazało, stanęły znowu tablice z ograniczeniem prędkości do 30 

kilometrów zamiast naprawy drogi. To są z ich strony żarty. Tak jak już rozmawialiśmy  na następną 

sesję, będzie zaproszony kogoś ze starostwa, bo w ogóle drogi powiatowe na naszym terenie 

wymagają pilnych remontów. Ponadto do rejonu dróg miałabym prośbę za pośrednictwem wójta o 

to, żeby obcięto gałęzie i krzaki. To są wystające gałęzie z  kolcami, które narażają pojazdy na 

uszkodzenie. Wdzierają się na drogę powiatową ona odcinku Grabowów - Krośniewic oraz Mazew-

Sobótka. Tam są nie tylko krzaki, ale również wystające gałęzie, które mogą uszkodzić plandekę 

przejeżdżającego samochodu z naczepą.  
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Wójt udzielił odpowiedzi na zgłoszone pytania: 

1/Jeżeli chodzi o drogi po tegorocznej mokrej zimie praktycznie wszystkie wymagają naprawy. 

Drogi gruntowe, w niektórych miejscach są naprawdę bardzo złym stanie. Jeżeli od  1 kwietnia 

dostaniemy pracowników w ramach robót publicznych, przystąpimy niezwłocznie do remontów. 

Jesteśmy również umówieni jeżeli chodzi o drogi, że przyjedzie równiarka i będziemy równać drogi 

gruntowe. Jeżeli chodzi o drogi asfaltowej, powyrabiały się wyrwy, które trzeba uzupełniać masą 

asfaltową. Dotyczy to nie tylko drogi w Karkoszkach, ale również pozostałych dróg na terenie 

naszej gminy. Natomiast myślę, że tutaj intencją pana Stanisława jest kwestia drogi od  tej 

ostatniej prostej, która jest od budynku socjalnego do zabudowań pana Stanisława. Wspólnie z 

decyzją rady w ramach budżetu wygospodarowaliśmy 600 000 zł na dołożenie na remont  drogi 

asfaltowej Jabłonna-Karkoszki. My jako gmina wnioskowaliśmy o 80%, czyli maksymalną kwotę na 

tę drogę. Dostaliśmy tylko 50% związku z tym musieliśmy dołożyć drugie 50%, czyli 600 000 zł. 

Jesteśmy przed przetargiem, który zweryfikuje wartość inwestycji. Są poważne obawy czy 

planowana kwota 1 200 000 zł wystarczy do wyremontowania drogi na odcinku, który jest 

wnioskowany.  Jeżeli braknie wtedy będziemy stali  przed dylematem czy dołożyć i  ile dołożyć.  

Najważniejsze, żeby udało się zrobić, to będziemy myśleć, co dalej. Kwota 600 000 zł. To jest 

ogromna kwota, która została zabezpieczona w budżecie na realizację drogi Jabłonna - Karkoszki. 

Jeżeli to zrealizujemy w pierwszej kolejności, to pomyślimy, co dalej. Być może pieniążków 

zostanie wtedy będziemy starali się je wykorzystać, ale przy ostatnich wzrostach cen może być to 

nie możliwe.  Nie mogę panu dać potwierdzenia na 200 000zł. Jeżeli byśmy mieli 200 000zł, to nie 

byłoby 600 000 zł. Nie byłoby podpisanej umowy i deklaracji do wojewody, że tą drogę 

realizujemy.  W związku  z tym  musi pan też przyjąć do wiadomości, że my żeśmy zabezpieczyli 

600 000zł na Karkoszki na remont drogi. Jest to bardzo ważna inwestycja, o której wielokrotnie 

rozmawialiśmy na sesjach. Są inne drogi w  pierwszej kolejności do naprawy, ale zrobimy  jedno i 

będziemy robili kolejne. Kwestia dokumentu potwierdzenia czy jest  200 000 zł, kiedy ma pan w 

budżecie  600 000 zł przegłosowane przez radę nie ma uzasadnienia. Oby nam się udało tą drogę 

zrealizować .  

2 / Kwestia poboczy drogi na Nowej Żelaznej, tak jak powiedziałem, te drogi po prostu posypały 

się, bo była dość mokra zima. Dodatkowo jeszcze kwestia przejeżdżającego autobusu, odbiór 

mleka i samochody z burakiem robią swoje. Nasze drogi mają już blisko po  30 lat, w związku z tym 

wymagają gruntownych napraw. Wnioskujemy o pozyskanie pieniędzy. Jeżeli będą możliwe, 

następnych naboru to będziemy o to zabiegali, żeby tych dróg jak najwięcej można było 

wyremontować. 

3/ Jeżeli chodzi o brak skrzynki pocztową w Mazewie, oczywiście zareagujemy. Sprawa rowu 

przydrożny wzdłuż drogi Mazew do Lipówki będzie analizowana. Rolnicy z Mazewa podjęli 

inicjatywę  wspólnego udrożnienia rowu melioracyjnego zbierającego wody z pół.  

Trwają również prace przy udrożnieniu rowu przydrożnego przed budynkiem „Domu Nauczyciela” 

w Mazewie .Poprawi to odpływ wody, która zalewała piwnice w tym budynku. 

4/ Wyrwa w poboczu w Starej Żelaznej na zakręcie koło pana Sikorskiego będzie uzupełniona. 

Jeżeli chodzi o odwiedzania miejsc zakwaterowania na terenie gminy obywateli Ukrainy nie należy 

tego odbierać w negatywnym kontekście. Nastąpiło spontaniczne poruszenie wszystkich pomocy 

dla naszych gości ze wschodu. Podziękowania za każdą pomoc ze strony naszych mieszkańców. 
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Wszystko zostało zrobione najlepiej jak to możliwe. Nie należy negatywnie tego odbierać i słuchać 

takich informacji. Gmina otrzyma dobowo 70 zł na osobę. Taka kwota powinna zapewnić 

uchodźcom godny pobyt na terenie naszej gminy. 

5/ Podpisana została umowa z ZUK Krośniewice. Stawka za tonę odebranych  odpadów jest wyższa 

w porównaniu do roku 2021. Jeżeli chodzi o przewidywane rozliczenia do końca roku, to nie 

jesteśmy w stanie tego przewidzieć. Połowa tej stawki do koszty ponoszonych opłat do Urzędu 

Marszałkowskiego. Być może będzie potrzebna nie duża korekta.  

Jeżeli chodzi o kominy na blokach w Daszynie, jesteśmy w trakcie realizacji . Były poważne 

problemy ze znalezieniem wykonawcy. Udało się, że firma, która miała ma budować garaż w 

Daszynie miała moce przerobowe i techniczne przygotowana i podjęła się tego zadania .   

Zrealizowali już środkowym bloku i robią  następny. Koszt realizacji zdjęcia kominów to 40 000 zł. 

W porównaniu do innych ofert jakie otrzymaliśmy ta była najkorzystniejsza.  

Kontynuacja budowy garażu to jest kwestia obszaru konserwatorskiego, jeżeli chodzi o strefę 

konserwatorską parku. I to jest jakby kwestia formalna, która jest cały czas nie uzgodniona. 

Starostwo przed wydaniem decyzję musi mieć wszystkie uzgodnienia. Konserwator ma jakąś wizję 

co do tego parku. Procedura uzgodnienia trwa już któryś miesiąc i po prostu końca nie widać. 

Sprawa powstania tego garażu jest bardzo istotna, ponieważ samochód strażacki parkuje w innym 

miejscu, a przy wyjazdach do akcji każda minuta ma znaczenie. 

6/ Remont drogi dojazdowej do Pani Borchon, będzie realizowany jak ruszymy z remontami dróg 

na terenie gminy. Podobna sytuacja dotyczy drogi przy blokach w Korytach Osada. Mamy tam 

przygotowane w świetlicy miejsca zakwaterowanie dla uchodźców z Ukrainy.     

Jest kwestia tego, że pod spodem jest beton, który nie przepuszcza wody. Przed remontem 

powinien być usunięty i dopiero robiona właściwa nawierzchnia. Na ten cel zaplanowano fundusz 

sołecki z sołectwa Koryta. Temat będzie realizowany.   

7/ Droga w Opiesinie  przełamała się  pod naporem ciężkiego transportu z burakami i 

systematycznie się rozpada. Temat jest do analizy. 

Druga kwestia to realizacja funduszu sołeckiego w bieżącym roku. Każde sołectwo ma 

wyodrębniony swój fundusz. Powoli się do tego tematu zabieramy. Są plany i wybrani wykonawcy. 

Musza być przeprowadzone zapytania ofertowe. W związku ze znacznym wzrostem cen może 

okazać się, że planowane zakupy mogą być trudne do zrealizowania. Pytanie co dalej czy 

ograniczyć zadania, czy trzeba będzie dołożyć. Będą problemy, bo w większości są rzeczy robione 

na styk .W związku z tym będziemy musieli się do  tego  jakoś przymierzyć. Będzie to  kwestia już 

każdego indywidualnie sołectwa.  

Jeżeli chodzi o Zarząd Dróg Powiatowych, to jest długa lista pilnych prac drogowych nie tylko 

uskoki na drodze Łubno. Jak wspominałem na wcześniejszych posiedzeniach planowany jest 

remont drogi powiatowej Topola-Kłodawa znajdującej się na terenie czterech gmin. Na naszej 

gminie jest to teren sołectwa Jacków. Powiat otrzymała 300 000 000 zł i obawia się czy to 

wystarczy. Wszystko okaże się po rozstrzygnięciu przetargu. Jak nie zmieszą się finansowo pewnie 

wystąpią do gmin o zwiększenie wkładu procentowego w zależności od długości przebiegu drogi. 

Droga powiatowa od drogi krajowej do Mazewa, jest w bardzo złym stanie. Powstały takie wyrwy, 

że można uszkodzić auto. Kolejna sprawa karczowania krzaków i obcinania gałęzi też powiat 

zaniedbał. Na terenie Gminy Grabów dogadali się, że gmina własnym sprzętem wycina, a powiat  
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za to płaci. Jest wiele spraw do omówienia w kwestii dróg powiatowych na terenie gminy dlatego 

wskazane jest zaproszenie przedstawicieli ZDP lub Starostwa na spotkanie z Radą.  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że dzieci uchodźców z Ukrainy przebywających na terenie gminy idą 

do szkoły, ale mniejsze dzieci w wieku przedszkolnym nie mają miejsc w przedszkolach. Matki 

muszą opiekować  się dziećmi i nie mogą podjąć pracy. One są chętne do pracy, tylko nie mają        

z kim zostawić małych dzieci, bo przyjechały tutaj same bez mężów, którzy zostali, aby  walczyć.  

Jak mogą, tak szukają pracy: sprzedają  pierogi, maskotki itp. Szukają  pracy w swoim zawodzie        

i niektórym się to udaje. Wczoraj usłyszałam taką opinię, że nie chcą iść do pracy. Nieprawda, że 

nie chcą iść do pracy. To są tacy sami ludzie, jak my. Takie same kobiety, które chciałyby bardzo iść 

do pracy. Dobrze, że dzieci od siódmego roku życia pójdą do szkoły, ale co z maluchami.   

Drugie pytanie dotyczy odbioru odpadów wielkogabarytowych. Czy ta umowa zawiera zapis            

o wywozie gabarytów. Czy gabaryty obejmują również zużyte opony? 

 

Wójt odpowiedział, że w umowie jest przewidziany odbiór gabarytów. Natomiast jest kwestia 

uzgodnienia, gdzie będzie PSZOK, czyli punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. 

Dogadujemy, żeby był ten temat był związany bezpośrednio przy wysypisku we Frankach, gdzie 

mieszkańcy bezpośrednio by dowozili takie odpady. Informacja o terminach odbioru odpadów 

wielkogabarytowych będzie przekazana mieszkańcom. 

 

Radna A. Błaszczyk-Bawej poruszyła kwestię zajęć świetlicowych w szkołach. Większość rodziców 

na wsi pracuje zawodowo, a dzieci nie mają gdzie przeczekać . Należy rozważyć możliwość 

zapewnienia w szkołach zajęć świetlicowych do godz. 16.00, co w znacznym stopniu ułatwi 

sytuację rodziców pracujących poza rolnictwem. 

 

Radny T. Dymny zapytał o kwestie związane z odbiorem folii gospodarczych od rolników. 

 

Wójt poinformował, że podpisano już umowę na dofinansowanie odbioru folii. 

Jest problem z odbiorem zużytych opon oraz przepalonego oleju. Zgodnie z przepisami każdy musi 

okazać się gdzie zutylizował przepalony olej.  Wójt przypomniał o obowiązku złożenia informacji o 

odbiorze ścieków płynnych.  

 

Radny M.Chiwałkowski stwierdził, że są wykopane i zalane fundamenty pod nowy garaż przy 

strażnicy w Daszynie. Jeśli nie było pełnej dokumentacji i pozwolenia na budowę, jak firma 

budowlana mogła rozpocząć prace . 

 

Wójt odpowiedział, że problem powstał na etapie uzgodnienia z konserwatorem zabytków w 

kwestii bryły garażu. Formalnie wszystko jest w porządku . Budżet jest dostosowany, umowa 

podpisana. Czekamy na dokumentację. 
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punkt 18 porządku obrad:  przyjęcie protokołu z sesji. 

 

Radni nie zgłosili uwag do treści protokołów L/2022 i LI/2022, co jest jednoznaczne z ich 

przyjęciem.  

 

punkt 19 porządku obrad: uchwała w sprawie  niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków 
stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy Daszyna na 2023 rok. 
  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w tym roku po raz pierwszy wszyscy sołtysi będą mierzyć się z 
zadaniem wykonania budżetu sołeckiego, który jako pierwszy raz w historii naszej gminy zostało 
zatwierdzony uchwałą Rady Gminy w zeszłym roku. Jeszcze nie rozpoczęła się realizacja tego 
funduszu, a my już w tej chwili dostajemy uchwałę, która wycofuje znowu fundusz w roku 2023. 
Uważam jako sołtys,  jako mieszkaniec tej gminy, że środki, które trafiają bezpośrednio do sołectw, 
są jak najbardziej uzasadnione. Wykonanie  czy przeznaczenie tych środków, to są decyzje, 
mieszkańców. To są decyzje nas, więc te środki nam się należą i tłumaczenie, że trudna sytuacja 
gminy nie jest argumentem. Mamy trudną sytuację w państwie i na świecie. Mamy oczywiście 
trudną sytuację tutaj w gminie, ale podatki płacimy wszyscy i wszyscy powinniśmy czuć, że te 
pieniądze wracają. W zeszłym roku właśnie ten pierwszy moment był, gdzie poczuliśmy, jako 
mieszkańcy, że faktycznie te pieniądze do nas zwracają. Nie mamy jeszcze skonsumowanego do 
tego funduszu, więc uważam, że to jest jeszcze za wcześnie mówić, że uda się, albo nie uda, bo to 
musi się udać. Jest tylko sprawa współpracy, dobrej współpracy między sołtysem, a pracownikami 
Urzędu Gminy, żeby wykonać zadania przyjęte przez zebranie sołeckie. Jeszcze za bardzo nie  
wiemy jak tym funduszem możemy dysponować, bo skąd mieliśmy się tego nauczyć, skoro 
wcześniej nie mieliśmy nie wiedzieliśmy, że w ogóle możemy mieć takie środki do 
zagospodarowania. Zawsze było mówione, że taki fundusz, to tylko problem i dostaniemy kilkaset 
złotych. Dostaliśmy na sołectwa dużo  więcej i mamy możliwość rządzenia. Mamy możliwość 
pokazania, że ludzie mieszkańcy potrafią zarządzać naszym wspólnym mieniem potrafią zrobić coś 
dobrego dla swojego sołectwa. Uważam, że to jest za wcześnie  i ta uchwała nie powinna w tym 
momencie przejść . 
 

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr LII/263/2022 w sprawie  niewyrażenia zgody na 
wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy Daszyna na 2023 rok i 
poddała pod głosowanie.  
Wynik głosowania: 
za                       8 
przeciw             7 
wstrzymujące  0. 
Uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
Wójt podziękował za przyjęcie uchwały. Wyjaśnił, że fundusz sołecki to nie są środki dodatkowe, to 

są środki w ramach budżetu gminy. Sytuacja wygląda w ten sposób, że w momencie, kiedy rada   

podejmowała uchwałę pierwotną o wyodrębnieniu tego funduszu w tym roku była informacja, że 

dostaniemy 30% dotacji do funduszu i to miało jakiś sens. Natomiast później otrzymaliśmy 

informację, że będzie to 11% do tego funduszu. Rozliczenia każdego projektu, podzielenie budżetu 

inwestycyjnego na 20 dodatkowych projektów mija się z celem. Budżet gminy jest uchwalany przez 

radę i tak jest to konsultowane ustalane. Potrzebne rzeczy, które będą do zrealizowania, będziemy 

realizowali.  
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Wierzę, że  pojawią się pieniądze unijne i Polski  Ład za funkcjonuje, a pieniądze trafią do naszej 

gminy. Wówczas musimy mieć środki na wkład własny. Mieliśmy ostatnio przykład dotacji na 

drogę, gdzie miało być 80% , a otrzymaliśmy 50% . Do każdej złotówki z budżetu gminy pozyskamy  

kolejną złotówkę zewnętrzną. Jest wiele rzeczy do zrobienia. Jest to decyzję słuszną. W ramach 

naszego budżetu dla każdego sołectwa będzie coś zrobione.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że mieszkańcy będą mieli prawo do wyrażenia swoich opinii w 

tej kwestii    

 

punkt 20 porządku obrad : Zakończenie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca zamknęła LII  sesję Rady Gminy 
Daszyna. 

 
Protokołowała: 
 D.Kaźmierczak  

 

 

                                                                                                              PRZEWODNICZĄCY 
                                                                                                                   RADY GMINY 
 
                                                                                                                  Renata Krokos  


